
ROMANIA 
JUDETUL BISTRITA-NASAUD 
UAT · COMUNA ~IEUT 
CONSILIUL LOCAL 
Nr.A6/663/1 din 23 Februarie 2023 

PROCES - VERBAL 
incheiat azi, Joi 23 Februarie 2023, cu ocazia sedintei ORDINARE a Consiliului local Sieut. 

' ' ' 
Din totalul de 11 consilieri locali In func\ie, la sedin\a Consiliului local, sunt prezen\i to\i 11 consilieri locali 

respectiv:- Andrecu/ 1/ie-lulian, Catoe /ulian, Cre,ta Petru, Dumbravn loan, Olar Partenie, Simionca Gavril, Simionca 
Florin-lone/, Simionca loan, Simioanca Marin-Grigore Socaciu Dumitru-Marius 9i $oimu$an loan. 

Sedin\a consiliului local este publica 9i se desfa9oara 1n sala de sedin\e a Consiliului local $ieu\, cu 
prezen\a fizica a consilierilor locali. 

Convocarea s-a facut In baza Dispozitiei primarului comunei Sieut nr.23 din 17.02.2023, prin Convocatorul 
nr.580 din 17.02.2023 9i lnvita\iei nominale la sedin\a nr.580/1 din 17.02.2023, Jnaintata fiecarui consilier local. 

Publicarea sedin\ei 9i a proiectului ordinii de zi, s-a facut In conformitate cu prevederile Legii nr.52/2003, 
prin afi9are la avizierul institu\iei 9i prin publicarea pe site-ul Primariei comunei $ieu\. 

La sedin\a participa de drept domnul Ivan Mihai-Gheorghe, Primarul comunei $ieut 9i domnul Gotea 
Dumitru, Secretarul general comunei. 

Ca invita\i, participa: doamna Uilean Ana, doamna Dedean Mirela, doamna Horga Maria 9i domnul Oltean 
Alexandru, func\ionari publici de execu\ie, In cadrul Compartimentului agricol ai aparatului de specialitate al 
primarului comunei $ieu\. 

Secretarul general al comunei arata ca este Jntrunit cvorumul legal, 9edin\a este statutara, 9i J9i poate 
Jncepe si desfasura lucrarile. 

'in conti~uare presedintele de sedinta, spune spre aprobare, urmatorul: 

PROIECT DE ORDINE DE ZI: 

1. Aprobarea procesului verbal al sedintei ordinare a Consiliului local Sieut din 26 lanuarie 2023; 
2. Proiect de hotarare nr.29 din 04.01.2023, privind Jnchirere a suprafe\elor de paji9ti 9i pa9uni comunale, 

libere de contract, aflate 1n administrarea Consiliului local $ieut 
3. Proiect de hotarire nr.489 din 09.02.2023, privind aprobarea 1ncheierii unui protocol de colaborare 

\ntre Ministerul Muncii 9i Solidarita\ii Sociale 9i U.A.T. Comuna $ieu\, jude\ul Bistri\a-Nasaud 
4. Diverse; 
Proiectul ordini de zi a sedin\ei, se splimenteaza, la propunerea Primarului comunei, cu un punct, respectiv: 
- Proiect de hotarare nr.598 din 20.02.2023, privind aprobarea proiectului "Transformarea unita\ilor de 

Jnva\amant din comuna $ieu\ In medii de Jnva\are moderne 9i sustenabile" 9i a cheltuielilor legate de proiect, prin PNRR 
Pilonul VI. Politici pentru noua genera\ie, componenta C15- Educa\ie; 

Domnul pre$edinte de $edin\a supune la vol, ordinea de zi ,suplimentata, care se voteaza cu 11.voturi 
"Pentru", Q voturi" impotriva" 9i Q "Ab\ineri". 

Ordinea de zi are 5 puncte din care: 3 proiecte de hotarare. 
Pre,;edintele de sedin\a solicita prezentarea punctului 1, din ordinea de zi, respectiv: 
1. Aprobarea procesului verbal al sedintei ordinare a Consiliului local Sieut din 26 lanuarie 2023 

Domnul Gotea Dumitru, Secretarul general al comunei, arata ca Procesul verbal al sedin\ei ordinare a 
Consiliului local din 26 lanuarie 2023, a lost comunicat consilierilor locali, o data cu invita\ia la sedin\a 9i este 1n 
mapa de sedin\a a fiecarui consilier local. 

Presedintele de sedin\a dupa ce constata ca nu sunt alte obiec\iuni, cornentarii, la procesul-verbal al 
sedintei anterioare 11 supune la vot, In forma prezentata. 

' in urrna votului, procesul verbal este aprobat cu un nurnar de 9(noua) voturi ,,Pentru, 1 (un) vol "impotriva" 9i 
1 (una) "~b/inere", din totalul de 11 consilieri locali In func\ie, perezen\i la sedin\a. 

In continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea spre dezbatere 9i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 2, din ordinea de zi, respectiv: 

2. Proiect de hotarare nr. 29 din 04.01.2023, privind Jnchirere a suprafetelor de pajisti si pasuni comunale, 
libere de contract, aflate In adrninistrarea Consiliului local Sieut 

Se prezinta materialele la acest punct din ordinea de zi, respectiv: avizele Comisiilor de spacialitate, proiectul 
de hotarare, referatul de aprobare 9i raportul de specialitate. 



Domnul Gotea Dumitru Secretarul general al comunei arata faptul ca este depus un Amendament, 
1nregistrat sub nr.651 din 22.02.2023, semnat de 6 consilieri locali(Co/oc lulian, Dumbravn loan, Simionca loan, 
Simioanca Marin-Grigore, Socaciu Dumitru-Marius 11i $oimu11an loan), la proiectul de hotarare. 

Domnul consilier local Andrecu\ llie-lulian, arata ca 1n cazul de fa\a, fiind 1n discu\ie proiectul de hotarare 9i 
amendamentul depus de modificare a proiectului de hotarare, constata ca sun! unele interese personale ale unor 
consilieri locali 9i 1n aces! caz, noi 1n calitatea pe care o avem, de consilier local, trebuie sa analizam 9i sa hotaram 
pentru 1ntreaga comunitate 9i nu 1n nume propriu pentru noi, sau pentru cei apropia\i noua. 

Sun! mai multe discu\ii pe aceasta tema, 1ntre domnii consilieri locali Andrecu\ llie-lulian pe de o parte 9i 
Socaciu Dumitru-Marius 9i Catoe lulian, pe de alta parte, din care reise faptul, ca 1n cazul de fa\a, exista, consilieri 
locali care se afla 1ntr-un eventual conflict de interese, prin participarea 1n continuare la discu\ii 9i aprobarea 9i 
adoptarea acestui proiectului de hotarare 9i a amendamentului depus. 

Domnul Gotea Dumitru, secretarul general, li aten\ioneaza pe consilieri locali, despre aces! fapt, pentru a 
nu intra lntr-un eventual conflict de interese 9i ce obliga\ie au 1n aces! sens. 

Dupa aceste discutii domnul Andrecu\ llie-lulian anun\a consiliu local, ca se retrage de la discutarea 9i 
aprobarea acestui punct din ordinea de zi, pe motiv de conflict de interese, care ar putea produce un folos material 
pentru sine sau al\i membri ai familiei sale. 

Domnul Andrecu\ llie lulian, paraseste sala de sedinte. Se continua discu\iile. 
Domnul Socaciu Dumitru Marius a solicita a se prezenta ln aceasta sedinta de consiliu, contractele de 

lnchiriere pa9une, aflate 1n derulare. 1n continuare se prezinta contractele ln derular~ pe fiecare sat ln parte 9i cine 
sun! persoanele contractante. 

?uni discu\i pe aceasata tema ln consiliu local. 
In continuare se prezinta pe aliniate, amendamantul depus 9i semnat de cei 6 consilieri locali, privind 

modificarea unor prevederi ale proiectului de hotarare 9i s-a stabilit ca : Numarul de loturii sa fie redus la suprafata 
unui bloc fizic pentru pa9unule montane din $ieu\, Sebi9 9i Lunca respectiv un lot un bloc fizic; 

Sun! discu\ii 1n legatura cu Blocul fizic nr.7 din Calimani Frumusica, a satului $ieu\, care are acum o 
suprafa\a eligibila numai de 41 ha, din suprafa\a totala de 109 ha, 9i pe suprafata eligibila sa fie un singur lot 9i nu 
mai multe cum a fast pana acum, iar suprafata neeligibila de 68 ha sa fie lmpa~ita pe cei ce vor contacta suprafa\e 
eligible din aceasta pa9une, ln raport de suprafa\a contractata. 

Prin amendamantul propus s-a stabilit ca fiecare ofertant sa liciteze pe suprafata de pa9une pentru care 
poate face lncarcatura 9i nu restrictionat la un singur lot de pa9une, 1n aces! fel fiind modificat proiectul de hotarare. 

Domnul Catoe lulian propune la licitatie sa aiba prioritate de\inatori de animale, fa\a de asocia\iile 
profesionale ale crescatorilor de animale 9i chear excuderea de la licita\ie a acestora, care nu pot face lncarcatura 
de animale 9i nu au nici cod de exploatatie, da citire din telefon personal a unor prevederii legale, 1n aces! sens. 

Domnul Socaciu Dumitru Marius propune reducerea redeven\ei de la 380 lei/ha pentru pa9unea montana, 
propusa ln proiect, la 300 lei/ha, iar pentru pa9unea din zona de deal de la 280 lei/ha, propusa ln proiect la 200 
lei/ha, iar pentru suprafe\ele de pa9une neeligibile de la 50% din redeven\a stabilita pentru pa9unea eligibila, sa fie 
o redeven\a de numai 1 0 lei/ha, a9a cum este la alte comune lnvecinate, dand exemplu comuna Mari9elu, cu 
obliga\ia ca ln termen de de 3 ani, sa o aduca ln stadiu de pa9une eligibila. 

Domnul Simionca Florin lonel, viceprimarul comunei, arata ca nu este corect a se scadea pre\ul stabilit prin 
proiectul de hotarare al redeven\ei, 1ntrucat sun! contracte ln derulare care au o redeven\a similara cu cea propusa ln 
proiectul de hotarare 9i prin scaderea acesteia se produc unele discrepan\e lntre cei care au contracte 1n derulare si 
cei ce vor lnchiria pa9une Jn aces! an 9i vor fi multe discu\ii 1ntre crescatori de animale, cei cu contracte Jn derulare 
fiind dezavantaja\i prin aceasta propunere. 

Domnul Greta Petru, arata ca 9i el nu este de acord cu propunerea de reducrerea redeven\ei stabilite, prin 
proiectul de hotarare, 1ntrucat sun! contracte 1n derulare, cu redeven\a stabilita prin proiect 9i nu este corect ca sa fie 
redeven\e diferite pe hectarul de pa9une, calitatea pa9uni fiind aceia9i 9i pre\urile au crescut la toate, 1n loc sa scada. 

Sun! mai multe discu\i pe aceasta tema 1n cadrul consiliului local. 
Se supune la vol propunerea facuta de domnul Socaciu Dumitru-Marius. 
1n urma votului, propunerea facuta de domnul Socaciu Dumitru-Marius este aprobata cu un numar de 

7(sapte) voturi ,,Pentru"(Cotoc /ulian, Dumbravn loan, Olar Partenie, Simionca loan, Simioanca Marin-Grigore, Socaciu 
D~mitru-Marius fi $oimw1an loan) 3(trei)voturi Jmpotriva"(Crefa Petru, Simionca Gavril fi Simionca Florin-lone/), 9i 0 
"AbfineriJ", din totalul de 10 consilieri locali Jn func\ie, perezen\i la sedin\a. 

Domul primar arata ca va Ii o problema cu scaderea redeven\ei, motivat de faptul ca veniturile la bugetul 
local pe 2023, sunt calculate la pre\urile stabilite prin proiectul de hotarare, pe baza unei HCL-u a Consiliului local din 
Decembrie 2022, pentru aces! an 9i bugetul va suferi Jn aces! sens. 



In continuare presedintele de sedinta, solicita prezentarea spre dezbatere ~i aprobare documentele cuprinse 
la punctul 5, din ordinea de zi, respectiv: 

5. DIVERSE 
Se prezinta spre aprobare: 
- cererea domnul Dumbravan Petru din prin care solicita a i se da in inlre\inere terenului de 

fotbal din satul $ieu\, intrucat ~i anul trecut, la avut in intretinere, crererea se aproba cu unanimitate de voturi. 
Domnul Scoaciu Dumitru-Marius, arata ca mai este depusa o solicitare la $coala gimnaziala $ieu\, in 

legatura cu terenul de fotbal din $ieu\. 
Domnul Gotea Dumitru secretarul comunei, arata faptul ca toate bunurile imobile ale $colii gimnaziale $ieu\, 

respectiv: cladirile ~colilor ~i anexele acestora, terenurile aferentee ~i alte terenurii agricole, sunt in patrimoniul 
comunei $ieu\ ~i in administrarea Consiliului local $ieu\. $coala gimnaziala este ordonator te~ial de credite ~i orce 
venituri se Yncaseaza prin caseria Primariei comunei $ieu\, motiv pentru care aceasta cererea depusa la scoala, nu 
poate fi aprobata de conducerea $colii gimnaziale 9i numai de consiliu local. Terenul de fotbal se da Tn intre\ire, fiind 
destinat pentru sport 9i nu poate face obiectul unor subven\i din agricultura. $coala din $ieut mai de\ine ~i alte 
terenuri agricole, terenuri ale a9a zis .,ale lui Darleju", care la fel se pot inchiria prin licitatie publica, celor interesa\i, 
daca sunt libere de contract. 

Domnul Soimusan loan, care se refera la o problema aparuta intre Soimusan loana ~i 
Dumbravan loan in ceie ce prive~te, racordul comun la conducta de distribuitia apa, la care primarul comunei 
arata ca acesata problema este a celor doi 9i el nu se baga Tn solu\ionarea acesteia, singura solu\ie fiind ca doamna 
Soimu~an loana, sa i~i faca singura racord separat de apa pe cheltuiala sa din conducta de distribu\ie. 

Domnul $oimu9an loan intreaba in continuare despre Programul .,Rabla" pentru masini la nivel local. I se 
raspunde ca pana in prezent Primaria nu are nici o informa\ie de aces! gen sau instruc\iuni primite in legatura cu 
acest program .,Rabla". 

Domnul Andrecut llie lulian, care se refera la lucrarile la Schitul arheologic de la Lunca, care vor incepe in 
acest an 9i intreaba daca se pot finan\a aceste lucrari de la bugetul local. Domnul Simionca Florin lonel, 
viceprimarul comunei arata ca au fosl la fa\a locului cu reprezentan\ii de la Muzeul judetean Bistrita-Nasaud, 
impreuna cu parintele Gordon Vasile de la Lunca ~i la acea data parintele a sus\inut ca va rezolva el cu finan\area 
numai ca primaria sa participe cu buldoexcavatorul din dotare, daca va fi necesar. 

Dupa ce domnul Simionca Gavril - Pre~edintele de sedin\a, consulta pe rand consilieri prezen\i 9i constata 
ca nu mai sun! alte discu\ii, intrebari ~i interpelari, declara\i politice, punctele inscrise pe ordinea de zi, fiind epuizate, 
declara inchise lucrarile ~edin\ei ordinare a Consiliului Local. 

Drept pentru care s-a intocmit prezentul proces-verbal, spre cele legale. 

PRESEDINTE DE SEDINTA., 
I 

Simionca Gavril 

INTOCMIT, 
Secretar general al comunei ~ieut, 

Gotea Dumitru 

NOTA: Procesul-verbal al sedintei ORDINARE, din 23Februarie 2023, a fast aprobat, 1n forma prezentata, 
in sedin\a ordinara a Consiliului Local $ieu\, din 23 Martie 2023 cu numar de 11 voturi "pentru", nici un vot, 
"impotriva" 9i nici o "abtinere", de catre cei 11 consilieri locali, in functie, prezenti in sala de sedinta. 

In conformitate cu dispozitiile art. 11 din Legea nr. 52/2003 privind transparenta decizionala in administratia 
publica, cu modificarile si completarile ulterioare, se va publica la sediul Primariei $ieut ~i pe site-ul propriu: 
www.primariasieut.ro 




